

く	る	こ	と	が	で	き	る	と	主	張	し	て	き	ま	し	た	。	こ	の		
病	気	を	抱	え	な	が	ら	自	立	す	る	に	は	、	特	別	扱	い	を		
さ	れ	な	い	こ	と	が	大	切	な	こ	と	だ	と	思	え	た	か	ら	で		
す	。	そ	れ	は	本	心	で	す	。	し	か	し	そ	の	普	通	に	は	、		
血	糖	の	乱	高	下	で	体	調	を	崩	す	こ	と	が	な	い	よ	う	に		
日	常	生	活	を	整	え	る	必	要	が	あ	り	、	そ	れ	に	必	死	に		
な	ら	ざ	る	を	得	ま	せ	ん	で	し	た	。									
	コ	ロ	ナ	禍	で	キ	ャ	ン	プ	が	な	か	っ	た	3	年	間	、	す		
っ	か	り	日	常	に	な	っ	た	闘	病	生	活	を	送	っ	て	い	ま	し		
た	。	同	じ	病	気	を	も	つ	子	供	た	ち	と	サ	ポ	ー	ト	し	て		
く	れ	る	キ	ャ	ン	パ	ー	に	出	会	い	、	次	男	だ	け	が	“	特		
別	”	で	は	な	い	こ	の	キ	ャ	ン	プ	は	、	親	子	と	も	気	兼		
ね	な	く	参	加	で	き	る	初	め	て	の	機	会	で	し	た	。				
	次	男	は	病	気	に	つ	い	て	語	る	こ	と	は	ほ	ぼ	な	く	、		
キ	ャ	ン	プ	後	も	特	に	何	か	を	語	っ	て	は	く	れ	ま	せ	ん	。	
言	葉	と	し	て	は	き	け	な	く	て	も	、	“	周	り	み	ん	な	な	で	”
同	じ	時	間	に	血	糖	を	は	か	り	、	“	み	ん	な	で	”	イ	ン		
ス	リ	ン	投	与	を	す	る	「	非	日	常	」	は	、	次	男	に	と	っ		
て	重	要	な	意	味	を	持	つ	と	思	え	て	な	ら	な	い	の	で	す	。	

